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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicalistii mureseni solicita dreptul la greva! 
Preşedintele Uniunii Judeţene a Sindicatelor Libere Mureş, Filiala CNSLR-Frăţia, Călin Orlando Cociş, a anunţat 
marţi, într-o conferinţă de presă, că organizaţia va iniţia o petiţie online pentru conştientizarea salariaţilor privind 
necesitatea modificării Legii Dialogului Social, punctele sensibile fiind dreptul la asociere şi dreptul la grevă. 
„Una din acţiunile noastre va fi de lansare a unei petiţii online în zilele care urmează, referitoare la necesitatea 
modificării Legii Dialogului Social, 62/2011, se vor face campanii de conştientizare, atât în rândul salariaţilor, 
membri sau nemembri de sindicat, pentru a aduce la cunoştinţa populaţiei în ansamblul ei necesitatea modificării 
acestei legi. Se vehiculează faptul că structurile sindicale solicită modificarea legii Dialogului Social doar pentru că 
o modificare ar fi în favoarea lor sau a liderilor. Este falsă ideea. Oamenii trebuie să înţeleagă că nivelul lor de 
bunăstare depinde de modificarea acestei legi, la fel şi un nivel de salarizare echitabil. Cea mai importantă 
problemă, care trebuie tratată cu celeritate, este modificarea Legii 62/2011, şi împreună cu celelalte confederaţii 
sindicale am lucrat la un proiect de modificare, am transmis propuneri de modificare, astfel încât relaţiile de 
muncă din România să se desfăşoare în mod echitabil şi să aibă efecte asupra forţei de muncă”, a arătat Cociş. 
Acesta a spus că se va insista asupra unor puncte precum dreptul de asociere fără nicio îngrădire, întrucât până şi 
Organizaţia Internaţională a Muncii a recunoscut că pragul de reprezentativitate al sindicatelor, care trebuie să 
aibă jumătate plus unul din numărul de salariaţi, „este unul exagerat” şi „este în măsură să diminueze negocierile 
colective la nivel de unitate”. 
„Acest lucru s-a dovedit prin diminuarea numărului de contracte colective încheiate la nivel de unitate. (…) În 95% 
din firmele din România există peste 1 milion de salariaţi cărora li s-a restrâns libertatea de a constitui sindicate. 
Dorim scăderea pragului de 50% + 1, să fie scăzut la 35% sau la un nivel rezonabil în funcţie de rata de 
sindicalizare. În judeţul Mureş, rata de sindicalizare este 35-40%, peste media pe ţară. (…) În 2011 a fost anulat 
contractul unic la nivel naţional, care era de natură să acopere întreaga forţă de muncă din ţară, indiferent că 
există sau nu 28 de salariaţi. Solicităm ca, prin modificarea Legii 62/2011, acest aspect să fie îndreptat„, a 
subliniat liderul CNSLR Frăţia Mureş. 
O altă modificare vizează dreptul la grevă, care „trebuie să fie mai bine reglementat”, deoarece în sectorul 
bugetar şi în companiile de stat, declanşarea unui conflict de muncă „este aproape imposibilă”. 
„Dacă un sindicat doreşte să declanşeze conflictul de muncă, nu poate pentru că trebuie rectificare bugetară, care 
presupune adoptarea unui act normativ. În privat, este posibilă declanşarea conflictului de muncă, teoretic, dar în 
fapt este foarte complicat”, a susţinut Călin Orlando Cociş, care a precizat că există un plan comun de acţiune a 
celor cinci confederaţii sindicale în acest sens. 
(Sursa: ardeleannews.ro) 
 

 Încep protestele în sănătate 
 
Federația "Solidaritatea Sanitară" începe joi seria protestelor din sănătate prin pichetarea simultană a 
Ministerului Muncii și Justiției Sociale (MMSJ) și a Ministerului Sănătății (MS), între orele 14:00 și 16:00, 
sindicaliștii fiind nemulțumiți de intenția Guvernului de a modifica statutul legal al salariului de bază, care va 
determina scăderi de peste 60% a veniturilor din sănătate, începând cu 1 ianuarie 2018. 
Potrivit unui comunicat al Federației sindicale acțiunea de protest va continua și vineri, 29 septembrie, prin 
pichetarea acelorași ministere, dar în intervalul orar 9:00 — 11:00. 
A doua etapă a protestelor în stradă o constituie participarea Federației ''Solidaritatea Sanitară'' la mitingul din 
data de 4 octombrie 2017 dublată de posibilitatea desfășurării unui marș pentru sănătate. 
"Motivul protestelor îl constituie nemulțumirea profunda a membrilor de sindicat față de prevederile legii 
153/2017 (privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice n.r.) și de intenția Guvernului de a modifica 
statutul legal al salariului de baza, acestea determinând scăderi masive ale veniturilor majorității angajaților din 
sănătate, estimate la circa 60%, începând cu 1 ianuarie 2018", se arată în comunicatul federației. 
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Principalele revendicări ale Federației ''Solidaritatea Sanitară'', "prezentate în mod repetat reprezentanților 
Guvernului", se referă la renunțarea la măsura de creștere a impozitării salariului de bază (realizată prin 
introducerea contribuțiilor angajatorului în salariul de bază al angajatului) care determină o scădere medie a 
veniturilor cu 22%, dar și la renunțarea eliminării "de facto" a sporurilor pentru condițiile de muncă pentru 
angajații din sănătate, această măsură determinând o scădere medie a veniturilor cu 40%. 
Pe de altă parte, sindicaliștii solicită menținerea drepturilor aferente tichetelor de masă, eliminarea acestora de la 
1 ianuarie 2018 reprezentând o pierdere medie a veniturilor de 8%; menținerea programului de muncă al 
medicilor aferent normei de bază și gărzilor suplimentare în forma actuală, modificarea acestuia determinând o 
reducere medie a veniturilor medicilor care efectuează gărzi de 20%;introducerea personalului nemedical în 
anexa specifică sectorului sănătate și aplicarea sporurilor pentru întreg personalul din unitățile sanitare. 
Nu în ultimul rând, angajații din sănătate cer menținerea drepturilor salariaților aferente concediilor de odihna 
suplimentare; introducerea măsurilor de reformă a relațiilor de muncă, conform propunerilor înaintate de 
Federația ''Solidaritatea Sanitară'' la contractul colectiv de muncă. 
Sindicaliștii precizează că, în funcție de rezultatul negocierilor de miercuri, 27 septembrie, cu premierul Mihai 
Tudose, și de cele ce se vor desfășura în zilele următoare, cu miniștrii responsabili, Consiliul de coordonare al 
federației sindicale va decide în data de 30.09.2017 în privința declanșării grevei. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 CSM urmează să avizeze consultativ proiectul de modificare a legilor Justiției 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) urmează ca miercuri să ia în discuție și să dea un aviz consultativ 
pe proiectul privind modificarea legilor Justiției. 
Potrivit ordinii de zi publicate pe pagina de internet a Consiliului, plenul va discuta "Nota Direcției legislație, 
documentare și contencios numărul 18335/2017 cu privire la proiectul de Lege pentru modificarea și completarea 
Legii numărul 303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor, a Legii numărul 304/2004 privind 
organizarea judiciară și a Legii numărul 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii". 
Pe 31 august, CSM anunța că va da un aviz pe proiectul MJ de modificare a legilor Justiției în ultima săptămână a 
lunii septembrie, după ce va consulta instanțele, parchetele, INM, Școala Națională de Grefieri, Inspecția 
Judiciară, precum și asociațiile profesionale ale judecătorilor și procurorilor. 
Pe 30 august, Ministerul Justiției a publicat proiectul de modificare a legilor Justiției, trimis pentru avizare la CSM 
de ministrul Tudorel Toader. 
"Proiectul își propune să aducă modificări, în principal, prevederilor privind evaluarea profesională, promovarea în 
funcții de execuție la instanțe și parchete, numirea în funcții de conducere la instanțe și parchete, reglementarea 
situațiilor în care magistrații sunt în imposibilitatea de a-și exercita funcția, precum și eficientizarea 
managementului instanțelor și parchetelor", se arată în expunerea de motive a proiectului postat pe site-ul 
Ministerului Justiției. 
Proiectul conține o serie de modificări anunțate anterior de Tudorel Toader, printre care numirea procurorului 
general și a procurorilor-șefi ai DNA și DIICOT de către CSM la propunerea ministrului Justiției, preluarea Inspecției 
Judiciare de către MJ, precum și înființarea unei direcții specializate în efectuarea urmăririi penale pentru 
infracțiunile săvârșite de magistrați. 
Referitor la numirea procurorului general și a procurorilor-șefi ai DNA și DIICOT, proiectul prevede că aceștia vor fi 
selectați dintre procurorii care au o vechime minimă de 10 ani. 
"Modificarea formulei de numire în aceste funcții dă eficiență atât rolului Consiliului Superior al Magistraturii de 
protejare a independenței sistemului judiciar, cât și dreptului și obligației ministrului Justiției de a veghea asupra 
modului în care se realizează conducerea parchetelor. În acest fel, legea specială atribuie ministrului Justiției un 
rol în procedura de numire în funcție a procurorilor cu funcții de conducere menționați mai sus, dându-se 
substanță prevederilor art. 132 alin. (1) din Constituție care prevede că 'procurorii își desfășoară activitatea 
potrivit principiului legalității, imparțialității și al controlului ierarhic, sub autoritatea ministrului Justiției'", se arată 
în expunerea de motive. 
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Conform aceleiași surse, ministrul Justiției va avea prerogativa de a selecta candidaturile pentru funcțiile de 
conducere, având obligația ca la finalul procedurii să înainteze CSM cel puțin două propuneri de numire, iar CSM, 
în cadrul unei proceduri transparente, va dispune asupra numirii în funcția de conducere. 
Referitor la Inspecția Judiciară, proiectul prevede că va trece de la CSM la Ministerul Justiției, măsură "menită să 
asigure aplicarea principiului echilibrului puterilor în stat și al controlului reciproc între acestea". 
"Aspectele de fond privind procedura disciplinară în fața Inspecției Judiciare și a secției Consiliului Superior al 
Magistraturii rămân în vigoare, însă cele care privesc organizarea și funcționarea Inspecției Judiciare sunt 
preluate, doar cu modificările izvorâte din reorganizarea Inspecției, de Legea nr. 304/2004 privind organizarea 
judiciară. Sunt introduse unele modificări referitoare la statutul inspectorilor judiciari din cadrul Inspecției 
Judiciare, prevăzându-se expres că inspectorii judiciari sunt numiți prin concurs pe un mandat de 4 ani, dintre cei 
cu cel puțin 10 ani vechime în magistratură", se menționează în expunerea de motive. 
Proiectul de lege mai prevede ca, în termen de șase luni de la intrarea în vigoare a actului normativ, să se 
reglementeze organizarea și funcționarea, în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, a 
unei direcții specializate în efectuarea urmăririi penale pentru infracțiunile săvârșite de judecători și procurori. 
Printre modificările propuse la Legea 303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor se mai numără 
instituirea condiției vârstei minime de 30 de ani și a vechimii minime de cinci ani în una dintre profesiile juridice 
reglementate de lege, precum și susținerea testului psihologic și verificarea bunei reputații, anterior susținerii 
probelor propriu-zise pentru admiterea la Institutul Național al Magistraturii. 
Se mai prevede, printre altele, creșterea la opt ani a vechimii minime în funcția de procuror pentru a putea fi 
numit la DNA sau DIICOT, majorarea numărului de posturi din cadrul Inspecției Judiciare și abrogarea dispoziției 
care prevede gestionarea bugetului instanțelor de către președintele Înaltei Curți de Casație și Justiție. 
În expunerea de motive se mai arată că principalele schimbări propuse în cazul Legii 317/2004 privind CSM 
vizează "punerea de acord a legii cu deciziile Curții Constituționale, precum și alte modificări care au ca scop 
îmbunătățirea funcționării instituției". 
Astfel, se are în vedere modificarea dispozițiilor privind alegerea membrilor CSM, reglementarea detaliată a 
procedurii de revocare din funcția de membru ales al CSM, precum și reglementarea expresă a faptului că 
persoana aleasă pentru ocuparea unui loc vacant în cadrul CSM își exercită calitatea de membru pentru restul de 
mandat, până la expirarea termenului de șase ani. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Justiția, prioritatea zero: Operațiune majoră în Parlament pentru schimbarea Codului Penal 
Plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a aprobat miercuri înfiinţarea Comisiei speciale pentru 
sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii legislative în domeniul Justiţiei. Comisia a fost înființată la 
propunerea lui Traian Băsescu, unul dintre principalele obiective fiind modificarea Codului Penal și a Codului de 
Procedură Penală în acord cu deciziile CCR. 
Din această comisie fac parte 23 de parlamentari, între care Eugen Nicolicea, Florin Iordache, Adrian Ţuţuianu, 
Robert Cazanciuc de la PSD, Alina Gorghiu şi Cătălin Predoiu de la PNL, Marton Arpad de la UDMR şi Dorin 
Bădulescu de la PMP.  
 
Obiectivele comisiei sunt "înglobarea în cuprinsul Codului de procedură penală a modificărilor adoptate prin 
Legea 253/2013 de punere în aplicare a Codului de procedură penală, modificarea textelor în raport cu deciziile 
Curţii Constituţionale, emise începând cu 2014, şi prin care s-au admis excepţii de neconstituţionalitate pentru 
articolele din Codul de procedură penală, punerea în acord a deciziilor pronunţate de CCR prin care s-au declarat 
neconstituţionale texte din Codul penal, punerea în acord a rapoartelor GRECO cu prevederile Codului penal şi 
Codului de procedură penală".  
 
Către comisia specială vor fi transmise toate actele normative cu incidenţă asupra Justiţiei, aflate în procedură 
parlamentară la comisiile permanente, în vederea interpretării şi adoptării în corelare cu obiectivele comisiei.  
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Parlamentul a decis: Comisie de anchetă în cazul arhivei SIPA. Componență și obiective 
Plenul reunit al Camerei Deputaților și Senatului a votat miercuri, 27 septembrie, înființarea Comisiei de anchetă 
pentru clarificarea aspectelor ce ţin de desfiinţarea Direcţiei Generale de Protecţie şi Anticorupţie (SIPA). 
S-au înregistrat 153 de voturi "pentru" şi 51 "împotrivă". 
Președintele comisiei va fi senatorul PSD Șerban Nicolae. Din comisie mai fac parte, din partea PSD: Marian Pavel 
(senator), Adrian Nicolae Diaconu (senator), Alexandru Bălănescu (deputat), Costel Dunava (deputat), Liviu 
Pleșoianu (deputat), Mihai Valentin Popa (deputat). Membri ai Comisiei din partea PNL sunt deputatul Gabriel 
Andronache și senatorii Cristina Trăilă și Daniel Fenechiu. ALDE va fi reprezentat de Marius Surgent. USR va fi 
reprezentat de senatorul Mihai Goțiu și îl va avea ca supleant pe senatorul George Dîrcă. PMP va avea un membru 
în Comisie - deputatul Robert Turcescu. Grupul parlamentar al UDMR va fi reprezentat de senatorul Lóránd Turos. 
Vezi AICI cele 10 obiective ale comisiei! (.pdf) 
Printre obiectivele comisiei se numără stabilirea rolului activ al ministrului de resort la adoptarea HG 127/2006, 
precum şi ce acte au fost întocmite în intervalul celor 3 luni prevăzut de această hotărâre, de ce nu s-au finalizat 
procedurile de desfiinţare şi de ce nu s-a emis o nouă hotărâre privind prelungirea termenului, identificarea 
procedurilor stabilite pentru inventariere, preluare de către comisia numită prin ordin, predare, depozitare şi 
păstrare a arhivei, precum şi procedura stabilită pentru accesul la documentele din arhiva SIPA.  
 
Un alt obiectiv al comisiei este audierea persoanelor care au numit comisiile de inventariere, care au avut acces în 
arhivă în mod legal cu privire la informaţiile sau documentele pe care le-au accesat, în ce scop au fost folosit şi 
care este actul constatator al acestor verificări, precum şi a persoanelor din cadrul ANP care au avut în custodie 
arhiva, identificarea şi audierea persoanelor care au avut acces în arhivă fără respectarea condiţiilor legale, 
precum şi la solicitarea cui au accesat arhiva şi cu acceptul cui.  
 
Comisia vrea să mai afle dacă documentele aflate în arhivă, hard-urile şi alte acte în format electronic au fost 
fotocopiate, sustrase, distruse, de către cine şi în ce scop.  
 
PNL nu susţine înfiinţarea acestei comisii, dar va participa cu membri, a anunţat senatorul liberal Daniel Fenechiu. 
Reprezentanţii USR au votat împotrivă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mihai Tudose bate cu pumnul în masă și avertizează un întreg minister: 'Plecați acasă toți' 
Premierul Mihai Tudose i-a avertizat miercuri, în ședința de guvern, pe reprezentanții Ministerului Transporturilor 
că, dacă la prima ninsoare nu se va circula „la negru”, vor pleca cu toți acasă. 
„Dacă nu se circulă la negru, plecați acasă toți”, i-a spus Mihai Tudose unui secretar de stat al Ministerului 
Transporturilor, prezent la ședință. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Bani de la Guvern: Ei sunt românii care vor primi 1,8 miliarde de euro 
Guvernul a aprobat astăzi plăți pentru ajutoare în agricultură în valoare de circa 1,8 miliarde de euro. 
Este vorba de plățile directe în sectorul vegetal care se acordă pentru anul de cerere 2017, plafoanele alocate 
ajutoarelor naționale tranzitorii în sectorul zootehnic și schema de sprijin cuplat pentru speciile ovine/caprine 
care se acordă pentru anul de cerere 2017. 
Plățile directe în sectorul vegetal sunt următoarele: 
Ø schemă de plată unică pe suprafață, în cuantum minim de 97,2452 euro/ha; 
Ø plată redistributivă – 5 euro/ha pentru primul interval - 1-5 ha inclusiv și 48,3251 euro/ha pentru al doilea 
interval: peste 5 și până la 30 ha inclusiv; 
Ø plată pentru practici agricole benefice pentru climă și mediu, denumită și plată pentru înverzire – 57,1745 
euro/ha; 
Ø plată pentru tinerii fermieri – 24,3113 euro/ha. 
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Suma totală necesară aplicării schemelor de plăți directe în sectorul vegetal este de 1,574 miliarde euro, din care 
919,14 milioane euro pentru schema de plată unică pe suprafață, 97,07 milioane euro pentru plata redistributivă, 
540,4 milioane euro pentru plata pentru înverzire și 18,01 milioane euro pentru tinerii fermieri. 
De asemenea, guvernul a aprobat plafoanele alocate ajutoarelor naționale tranzitorii în sectorul zootehnic și a 
stabilit cuantumul acestora pentru anul de plată 2017, astfel: 
Ø 24,08 milioane euro pentru schema decuplată de producție, specia bovine, în sectorul lapte; 
Ø 101,2 milioane euro pentru sectorul carne, specia bovine; 
Ø 50,78 milioane euro pentru speciile ovine/caprine. 
Cuantumul acestor ajutoare se calculează prin raportarea sumelor prevăzute la cantitățile de lapte livrate și/sau 
vândute direct eligibile, respectiv la efectivele de bovine sau femele ovine/caprine eligibile. 
Totodată, Executivul a aprobat plafonul de 48,5 milioane euro, aferent plății directe pentru schema de sprijin 
cuplat pentru speciile ovine/caprine care se acordă pentru anul de cerere 2017. Cuantumul pentru această 
schemă se calculează prin raportarea plafonului la efectivul de animale eligibile. 
Începând cu data de 16 octombrie 2017, Agenția de Plăți și Intervenții în Agricultură poate acorda plăți în avans în 
cadrul tuturor schemelor de plăți, iar începând cu data de 1 decembrie 2017, va efectua plățile corespunzătoare 
diferenței între cuantumul calculat și acordat în avans și plafonul financiar ar fiecărei scheme, în condițiile 
îndeplinirii de către beneficiari a tuturor criteriilor de eligibilitate. 
Plățile se acordă în limita prevederilor bugetare aprobate Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale în anii 2017 
și 2018. 
Plățile se fac în lei, utilizând ultimul curs de schimb valutar stabilit de Banca Centrală Europeană anterior datei de 
1 octombrie 2017. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Olguța Vasilescu ÎNȘTIINȚEAZĂ milioane de români! „Este finalizată!” 
Miercuri, ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a făcut un anunț extrem de important pentru milioane de români. 
Olguța Vasilescu le-a adus la cunoștință milioanelor de oameni că un act normativ este gata. 
În fața jurnaliștilor, ministrul Muncii a anunțat că Legea pensiilor este finalizată și că va fi respectat termenul-
limită, pentru acest act normativ, din programul de guvernare. 
„Legea pensiilor este finalizată! Vom prezenta o variantă la Suceava. (…) Noi avem în programul de guvernare ca 
Legea să fie gata până la 1 octombrie și va fi gata până atunci”, a declarat Olguța Vasilescu. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Lia Olguța Vasilescu, anunț de ULTIMĂ ORĂ: Absolut toate contractele de muncă vor fi MODIFICATE 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a ținut să precizeze că absolut toate contractele de muncă din România vor 
suferi modificări, în momentul în care se aplică măsura modificării sistemului de contribuții. 
”Toate contractele de muncă vor fi modificate. Absolut toate contractele. REVISAL-ul va suporta aceste modificări 
fără nicio problemă”, a declarat Lia Olguța Vasilescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Deciziile luate la Palatul Cotroceni, după întâlnirile cu reprezentanții societății civile 
O delegație a celor 21 de grupuri de inițiativă civică și organizații nonguvernamentale, care au solicitat o audiență 
președintelui României,  Klaus Iohannis, a fost primită miercuri, 27 septembrie a.c., la Palatul Cotroceni, de către 
Simina Tănăsescu, consilier prezidențial pentru Reformă Instituțională și Constituțională, Dan-Andrei Muraru, 
consilier prezidențial pentru Relații cu Autoritățile Publice și Societatea Civilă, și Laurențiu-Mihai Ștefan, consilier 
prezidențial pentru Politică Internă. 
Discuțiile au vizat recentele demersuri legislative cu impact asupra independenței justiției și a luptei anticorupție, 
tendințele actuale din jurisprudența Curții Constituționale a României și continuarea reformei electorale în sensul 
liberalizării competiției politice și transparentizării finanțării partidelor politice. 
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Delegația din partea societății civile a fost formată din: Alexandru Surcel - Inițiativa România, Cătălin Teniță - 
Geeks for Democracy, Elenina Nicuț - Inițiativa România, Mihai Polițeanu - Inițiativa România, Mihai Tudorică - 
#Rezistența, Violeta Alexandru - Institutul pentru Politici Publice. 
În cadrul întâlnirii, au fost abordate demersurile recente privind schimbarea cadrului legislativ al sistemului de 
justiție, reprezentanții societății civile subliniind că schimbările anunțate pot pune în pericol independența justiției 
și eficiența mecanismelor din domeniul luptei anticorupție. 
Cu acest prilej, reprezentanții societății civile au subliniat că imparțialitatea și credibilitatea unei instituții 
fundamentale precum Curtea Constituțională a României sunt afectate serios de o serie de decizii luate în ultima 
perioadă de către această instituție. 
De asemenea, delegația grupurilor de inițiativă civică și organizațiilor nonguvernamentale a insistat asupra 
necesității continuării reformei electorale, începute în anul 2015, în sensul îmbunătățirii condițiilor de acces la 
competiția politică a formațiunilor politice și a candidaților independenți, dar și al modernizării și transparentizării 
finanțării partidelor politice. 
La rândul lor, consilierii prezidențiali au subliniat interesul deosebit al președintelui Klaus Iohannis pentru 
chestiunile semnalate și faptul că dorește să rămână angajat în dialogul cu societatea civilă. Președintele 
României consideră binevenite inițiativele civice care au în vedere consolidarea statului de drept, continuarea 
luptei anticorupție, asigurarea independenței justiției, dar și crearea unor condiții optime pentru competiția 
politică și pentru asigurarea integrității clasei politice. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Victorie a Guvernului României în disputa cu Ucraina privind predarea în limba maternă. Se va preda în 
continuare în Limba română (surse) 
Puse în fața protestelor internaționale vehemente, autoritățile ucrainiene dau înapoi. Dacă în Legea 
învățământului (Legea 3419-D) promulgată de președintele Petro Poroșenko se spunea că învățământ în limba 
minorităților se poate exclusiv în clasele primare, acum ucrainienii încep să își schimbe optica. 
Potrivit surselor STIRIPESURSE.RO în urma unor negocieri de ultimă oră între autoritățile române și autoritățile de 
la Kiev s-au găsit soluții ca învățământul în limba maternă să continue și la școala primară și la liceu. 
În urma întâlnirii de azi la Kiev dintre Liviu Pop, ministrul Educației Naționale și Lilia Grinevich, ministrul Educatiei 
și Științei din Ucraina s-a decis ca în limba română să se predea în baza anumitor procente în ordine 
descrescătoare. 
Partea ucraineană ar fi propus 80 la sută în limba română la clasele 1-4, de 65-75 la suta la clasele 5-6, de 50-70 la 
suta la clasele 7-9 și la clasele 10-12 la sută un procent de 20-30 la sută. Partea română a propus procente mai 
mari și în acest moment există o negociere între cele două părți. 
Aceleași surse susțin că Legea deja promulgată de președintele Ucrainei este una cadru, dar că în curând se va 
adopta o alta specifică doar învățământului preuniversitar și care va cuprinde în ea și rezultatul negocierilor cu 
statele cu minorități numeroase pe teritoriul Ucrainei. 
Lămuriri oficiale ar urma să fie făcute mâine de oficialii de la București. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Firea: Principalul interes al companiilor municipale este acela de a face economii la bugetul Primăriei Capitalei 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat miercuri seară că principalul interes al companiilor 
municipale - Holdingul București Capitală Europeană - este acela de a face economii la bugetul Primăriei Capitalei, 
de a avea prestații de o calitate superioară pentru cetățeni la tarife acceptabile, concurențiale și nu așa cum s-a 
întâmplat până acum, "când cele câteva firme căpușă aveau profit și de 100% sau 70%". 
"O companie municipală nu are interesul să lovească în propria activitate, ci va pune un profit foarte mic, doar 
pentru derularea activității. Aceste societăți care au avut până acum contracte cu Primăria Generală — și încă mai 
au multe, pentru că au stabilit niște contracte atât de în favoarea lor și în defavoarea Primăriei, încât nu puteau fi 
decât cu procese foarte mari întrerupte — toate acestea au fost în detrimentul bucureștenilor", a precizat Firea la 
festivitatea dedicată împlinirii a zece ani de la înființarea Școlii Germane București, Deutsche Schule Bukarest. 
Potrivit edilului șef, toate aceste companii municipale sunt supuse anual controlului Curții de Conturi. 
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"Au bilanțul online, deci oricând pot să se citească atât contractele, cât și veniturile și cheltuielile și este cea mai 
transparentă metodă de a face administrație", a susținut Firea. 
Ea a mai precizat că Holdingul București Capitală Europeană are peste 20 de companii municipale, societăți 
comerciale pe acțiuni 100% ale municipiului. 
"Este vorba despre un principiu european, toate aceste companii au fost înființate potrivit legii europene și 
cadrului legislativ românesc și vor activa în domenii precum energie, turism, publicitate, străzi — parcări, 
managementul traficului, cam în toate domeniile de activitate în care, potrivit legislației în vigoare, unele servicii 
pot să fie delegate direct acestor companii, iar alte servicii, potrivit legislației, nu pot să fie delegate direct. Iar în 
cazul în care o companie a municipiului primește prin votul Consiliului General un serviciu prin delegare directă, 
asta nu înseamnă că, la rândul său, acea companie nu poate să intre într-un parteneriat public privat — așteptăm 
și noi legea din Parlament — cu alte societăți private românești și străine pentru îndeplinirea acelor obiective", a 
afirmat primarul general. 
Precizările primarului general au fost făcute în contextul unei întrebări referitoare la rectificarea bugetară ce va fi 
propusă în ședința CGMB de joi, privind sursele de finanțare a acestor companii din cadrul Holdingului București 
Capitală Europeană. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ce sporuri dă Guvernul bugetarilor din administrație, de la 1 ianuarie 2018 
Ministerul Dezvoltării a publicat, spre dezbatere publică, proiectul de hotărâre de Guvern care stabilește cine din 
administrația publică centrală și din unitățile teritoriale primește sporuri, care este mărimea acestora și în ce 
condiții pot fi acordate. 
Regulamentul ce va fi aprobat prin hotărâre de Guvern stabilește „modalitatea de stabilire a locurilor de muncă, a 
categoriilor de personal, mărimea concretă şi condiţiile de acordare a sporului pentru condiții de muncă prevăzut 
pentru funcţionarii publici și personalul contractual” din administrația publică centrală și din unitățile teritoriale. 
Concret este vorba de angajații din servicii publice deconcentrate ale ministerelor şi ale altor organe centrale de 
specialitate, din prefecturi, unităţi bugetare de subordonare centrală şi locală, precum şi din compartimentele 
de contabilitate, financiar, aprovizionare și investiţii. 
Angajații din administrația publică locală sunt exceptați pentru că sporurile acestora au fost deja stabilite prin HG 
569/2017, dat fiind că salariile lor au atins pragurile maxime stabilite în Legea salarizării unitare (nr. 153/2017) 
încă de la 1 iulie 2017. 
Funcționarii publici și personalul contractual pot beneficia de spor pentru condiții periculoase sau vătămătoare - 
între 5% și 15%. Se acordă în condițiile în care sunt întruniți „cel puțin doi factori de risc” din cei cinci posibili 
(existența factorilor nocivi şi mecanismul de acţiune a acestora asupra organismului; intensitatea de acţiune a 
factorilor nocivi sau asocierea acestor factori; durata de expunere la acţiunea factorilor nocivi; existenţa unor 
condiţii de muncă ce implică o suprasolicitare nervoasă, care determină un risc de îmbolnăvire sau de 
accidentare; structura şi nivelul morbidităţii în raport cu specificul locului de muncă). 
Suplimentar, Regulamentul prevede pentru angajații din instituțiile publice sanitare veterinare și pentru 
siguranța alimentelor următoarele sporuri: 
- Spor pentru condiţii deosebite de muncă vătămătoare/periculoase - până la 35%; 
- Spor pentru condiţii deosebit de periculoase - până la 75%; 
- Spor de izolare şi pentru condiţii deosebite de muncă (în localităţi amplasate la altitudine, care au căi de acces 
dificile sau unde atragerea personalului se face cu dificultate, în punctele de frontieră amplasate în afara 
localităţilor, în condiţii de radiaţii şi altele asemenea stabilite de ordonatorul principal de credite, cu consultarea 
sindicatelor) - până la 20%. 
De asemenea, personalul din Administraţia Rezervaţiei Biosferei „Delta Dunării” şi comisariatul Rezervaţiei 
Biosferei „Delta Dunării“ din cadrul Gărzii Naţionale de Mediu, care îşi desfăşoară activitatea în teritoriul 
rezervaţiei, va beneficia de un spor de izolare de până la 20% din salariul de bază. 
Toate aceste sporuri vor putea fi acordate doar cu încadrarea, pentru fiecare ordonator de credite, în limita a 30% 
din suma salariilor de bază, a soldelor de funcție, gradațiilor, indemnizațiilor, etc. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Fifor a recunoscut că şeful Pentagonului l-a întrebat direct de soarta luptei anticorupţie: "Merg în Capitoliu şi 
sunt întrebat" 
Ministrul Apărării a recunoscut, la Antena 3, că a fost întrebat direct de către secretarul Apărării de la Washington 
despre situaţia în care se află lupta anticorupţie la Bucureşti. 
În cursul întâlnirii dintre şeful Pentagonului, James Mattis, şi omologul său român, Mihai Fifor, nu s-a discutat 
doar despre înzestrarea armatei române sau despre bugetul alocat apărării, ci şi despre o temă cu care coaliţia de 
guvernare din care face parte Fifor nu este tocmai confortabilă: lupta anticorupţie. 
După cum rezultă din spusele oficialului român, la această temă nu s-a ajuns întâmplător (de altfel la un 
asemenea nivel aşa ceva este din start exclus), ci după ce secretarul Mattis i-a transmis ministrului Fifor că acest 
lucru este de interes în Congresul american. 
"Să vă spun cum s-a desfăşurat această discuţie şi vă rog să îmi acordaţi toată încrederea pentru că am fost singur 
acolo, la masa aceea. Secretarul Mattis s-a exprimat de maniera următoare: şi în zona aceasta de luptă 
anticorupţie cum staţi, pentru că merg în Capitoliu, merg în deal, după cum s-a exprimat, şi sunt întrebat şi 
trebuie să ştiu ce răspund? Iar răspunsul meu a fost acelaşi pe care Guvernul României l-a dat de fiecare dată: am 
susţinut întotdeauna lupta împotriva corupţiei şi vom susţine întotdeauna lupta împotriva corupţiei şi l-am 
asigurat pe domnul Mattis de toată onestitatea şi de toată deschiderea noastră. Aici s-a oprit acest subiect, nu 
aceasta era agenda domnului Mattis, agenda domnului Mattis a fost exact aceea de a şti cum se poziţionează 
România ca partener militar în această zonă, ca partener strategic, pentru că trebuie să recunoaştem, este o zonă 
tot mai complicată aceasta de la Marea Neagră", a declarat ministrul Apărării, Mihai Fifor, la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Memorandum pentru redresarea Poștei Române, aprobat miercuri în Guvern 
Guvernul a aprobat miercuri un memorandum pentru redresarea activității Companiei Naționale 'Poșta Română', 
pe o perioadă de 5 ani, iar printre măsurile cuprinse în planul strategic se numără creșterea veniturilor prin 
diversificarea produselor și serviciilor și utilizarea eficientă a fondurilor anuale primite de la Uniunea Poștală 
Universală. 
Planul strategic cuprinde un set de măsuri printre care cele mai importante vizează: creșterea veniturilor prin 
diversificarea produselor și serviciilor, utilizarea eficientă a fondurilor anuale primite de la Uniunea Poștală 
Universală (UPU), bani care nu au fost folosiți niciodată deși, în fiecare an, 200.000 de dolari au fost puși la 
dispoziția companiei pentru dotări curente (cântare, scannere, cititoare de bare etc...) și renegocierea 
contractelor existente cu agenții economici", se arată într-un comunicat al Ministerului Comunicațiilor și Societății 
Informaționale, remis miercuri AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, o măsură extrem de importantă este reorganizarea companiei prin înființarea centrelor de 
profit la nivel regional, ceea ce presupune responsabilizarea conducerilor locale în gestionarea bugetului și în 
atragerea de venituri destinate dezvoltării zonei respective. 
De asemenea, printre măsurile de redresare se mai află: introducerea controalelor volum-tarif-încasări, analizarea 
tarifelor practicate, achiziția de echipamente moderne și tehnică de calcul, prioritizarea investițiilor în scopul 
efectuării dotărilor absolut necesare desfășurării activității la standardele impuse de piață de curierat. 
Măsurile din planul strategic urmăresc reconstruirea și consolidarea instituției într-o companie profitabilă care se 
autofinanțează și se dezvoltă ca un furmizor modern de servicii poștale, la tarife accesibile și standarde europene, 
precizează MCSI. 
Planul strategic de redresare a Companiei Naționale 'Poșta Română' se întinde pe 5 ani, are termene clare pentru 
fiecare etapă de implementare în parte și vine în completarea majorării capitalului social al companiei, proces 
care se află în desfășurare. 
Consiliul de Administrație (CA) al Companiei Naționale "Poșta Română" (CNPR) va numi un director general cu 
mandat de patru ani după data de 8 octombrie, până atunci interimatul urmând să fie asigurat de către Rareș 
Stanciu, fostul director operațional al instituției, au declarat, marți, pentru AGERPRES, reprezentanții CNPR. 
Pe data de 24 septembrie 2017 mandatul de director interimar al Poștei Române al lui Andrei Stănescu a expirat. 
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"Compania Națională Poșta Română a scos la licitație achiziționarea de servicii de head hunting, în vederea 
numirii unui nou director general. În acest sens, compania a desemnat firma de executive search George Butunoiu 
Group pentru a furniza asistență de specialitate în procesul de recrutare și selecție, conform prevederilor OUG 
nr.109/2011 privind guvernanța corporativă a întreprinderilor publice. Până la data de 8 octombrie, Butunoiu 
Group trebuie să întocmească o listă cu posibili candidați, iar ulterior acestei date Consiliul de Administrație 
urmează să valideze o persoană din acea listă. Procedura poate să dureze o zi, două, o săptămână. Cert este că, 
până la sfârșitul lunii octombrie, Poșta Română va avea un nou director director general stabil, cu mandat de 
patru ani", au explicat sursele citate. 
În legătură cu noul director interimar al CNPR, Rareș Stanciu, reprezentanții Poștei au precizat că mandatul 
acestuia este stabilit la cel mult patru luni sau până în momentul în care va fi numit un director general cu mandat 
întreg. 
În data de 4 ianuarie 2017, directorul executiv al Direcției Juridice, Control și Resurse Umane din Poșta Română, 
Andrei Stănescu, a fost numit în funcția de director interimar al companiei, până la definitivarea procedurilor de 
selecție a noului director general. Numirea a venit după ce fostul director al Poștei Române, Alexandru Petrescu, a 
fost propus și validat pentru funcția de ministru al Economiei, în Guvernul condus de premierul Sorin Grindeanu. 
Poșta Română este o companie națională înființată conform Legii 31/1990, și nu o instituție publică. Ea 
funcționează pe gestiune economică, ceea ce înseamnă că își formează singură veniturile din contracte comerciale 
și, prin urmare, se autofinanțează. Poșta Română este deținută de statul român, prin Ministerul pentru Societatea 
Informațională, în proporție de 75%, și de Fondul Proprietatea (FP) în proporție de 25%. 
Compania deține cea mai mare rețea de distribuție la nivel național, însemnând peste 80% din totalul 
subunităților poștale care operează, în prezent, în România. Peste 19 milioane de locuitori beneficiază de serviciile 
Poștei Române și peste 7,5 milioane de adrese sunt acoperite de rețeaua poștală proprie. 
(Sursa: Agerpres) 

 Parlamentarii, atenți la buzunarul lor: indemnizația pentru limită de vârstă, actualizată anual 
Parlamentul a modificat, miercuri, în unanimitate, Statutul deputaților și senatorilor, stabilind ca indemnizația 
pentru limită de vârstă a parlamentarilor să nu depășească nivelul indemnizației unui parlamentar în exercițiul 
mandatului, iar indexările să se facă numai cu rata inflației. 
Propunerea legislativă pentru modificarea articolului 38, articolului 41 și articolului 49 din Legea nr. 96/2006 
privind Statutul deputaților și al senatorilor, inițiată de social-democrații Florin Iordache și Ioan Munteanu, a fost 
votată cu 241 voturi „pentru”. 
Florin Iordache a precizat, după ce Comisia de statut a dat raport de admitere acestui proiect, că modificările se 
referă la plafonarea indemnizațiilor pentru limită de vârstă la nivelul indemnizației unui deputat la 1 iulie 2017, iar 
indexările să se facă numai cu rata inflației. 
Potrivit textului adoptat de plenul Parlamentului, „cuantumul indemnizației pentru limită de vârstă se acordă în 
limita a trei mandate și se calculează ca produs al numărului de mandate cu 0,55% din indemnizația lunară 
brută aflată în plată. Cuantumul net al indemnizației pentru limită de vârstă nu poate fi mai mare decât venitul 
net corespunzător unei indemnizații brute lunare a unui deputat sau senator aflat în exercițiul mandatului”. 
Proiectul prevede că „indemnizația pentru limită de vârstă va fi actualizată din oficiu, în fiecare an, cu rata medie 
anuală a inflației, de la 1 ianuarie a fiecărui an”. „Dacă în urma actualizării rezultă o indemnizație pentru limită de 
vârstă mai mică, se menține pensia aflată în plată. Indemnizația pentru limită de vârstă reprezintă venit din altă 
sursă, în înțelesul legii Codului fiscal”, mai prevede textul adoptat. 
„Deputaților și senatorilor care nu au domiciliul în București sau în județul Ilfov li se acordă lunar, pe durata 
mandatului, pe bază de declarație pe propria răspundere care reprezintă document justificativ, o sumă 
forfetară din bugetul Camerei Deputaților și, respectiv, Senatului, pentru acoperirea cheltuielilor de cazare în 
municipiul București. Cuantumul acestei sume este stabilit prin hotărâre a Birourilor permanente reunite ale 
celor două Camere, în funcție de resursele bugetare ale fiecărei Camere”, se arată în document. 
O altă prevedere adoptată se referă la faptul că „angajarea personalului birourilor parlamentare ale deputaților 
și senatorilor se face prin încheierea unui contract de muncă pe durată determinată, la propunerea deputatului 
sau a senatorului în cauză”. „Angajații cu contract de muncă ai unui birou parlamentar pot fi reangajați în biroul 
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parlamentar al aceluiași deputat sau senator și în noul mandat, în cazul realegerii acestuia”, mai menționează 
proiectul. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Rata șomajului în rândul tinerilor, la cel mai ÎNALT nivel: Anunț de ultimă oră al INS 
Rata șomajului în rândul tinerilor a ajuns în România la cel mai ridicat nivel, în cel de-al doilea trimestru din acest 
an, la 15,4%, în timp ce, pe total populație, a fost de de 4,8%, în scădere față de trimestrul anterior cu 0,7 puncte 
procentuale, se arată într-un comunicat de presă al Institutului Național de Statistică (INS) transmis, 
miercuri, AGERPRES. 
''Rata de ocupare a populației în vârstă de muncă (15-64 ani) a fost, în trimestrul II al anului 2017, de 65,5%, cu 
4,3 puncte procentuale peste valoarea înregistrată în trimestrul anterior, creștere datorată în principal 
activităților cu caracter sezonier din agricultură. Gradul de ocupare a fost mai mare la bărbați (73,2% față de 
57,7% la femei) și la persoanele din mediul rural (66% față de 65,1% în mediul urban). Rata de ocupare a tinerilor 
(15-24 ani) a fost de 27,3%'', se arată în document. 
Pe sexe, ecartul dintre cele două rate ale șomajului a fost de 2,1 puncte procentuale (5,7% la bărbați față de 3,6% 
la femei), iar pe medii rezidențiale, de 0,2 puncte procentuale (4,9% în mediul rural, față de 4,7% în mediul 
urban). 
''Rata șomajului a atins nivelul cel mai ridicat (15,4%) în rândul tinerilor (15-24 ani). În trimestrul II 2017, rata de 
ocupare a populației în vârstă de 20-64 ani a fost de 70,5%, depășind ținta națională de 70% stabilită în contextul 
Strategiei Europa 2020 cu 0,5 puncte procentuale'', menționează sursa citată. 
Potrivit INS, în al doilea trimestru al anului 2017, populația activă a României era de 9,418 milioane persoane, din 
care 8,967 milioane persoane erau ocupate și 451.000 persoane erau șomeri. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 ULTIMA ORĂ: TVR și Radioul public au noi președinți-directori generali 
Plenul reunit la Camerei Deputaților și Senatului au votat miercuri, 27 septembrie, noii președinți-directori 
generali ai Societății Române de Televiziune (SRTV) și ai Societății Române de Radiodifuziune (SRR). 
La SRTV a fost numită director interimar Doina Gradea. Au votat împotrivă doar 24 de parlamentari USR. Anterior, 
Doina Gradea a fost audiată şi validată de Comisiile reunite de cultură ale Parlamentului. Mandatul acesteia este 
de şase luni. Tot miercuri, senatorii şi deputaţii au respins Raportul de activitate al SRTv pe anul 2016, ceea ce a 
atras de drept demiterea Consiliului de Administraţie. După validarea unui nou Consiliu de Administrație, acesta 
va vota un nou președinte-director general. 
Tot miercuri a fost votat noul președinte al Consiliului de Administrație al SRR. Funcția va fi ocupată de Georgică 
Severin, care în ultimele luni a ocupat interimar funcția. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Președintele Parlamentului Republicii Moldova a cerut scuze la București pentru declarațiile lui Igor Dodon 
Şeful Parlamentului de la Chişinău, Andrian Candu, şi-a cerut scuze la Bucureşti pentru atitudinea preşedintelui 
Igor Dodon. Candu a avut o întâlnire cu Călin Popescu Tăriceanu şi cu Liviu Dragnea pentru a discuta despre 
stadiul relaţiilor româno-moldovene. 
Oficialul de la Chişinău a dat asigurări că, în ciuda oricăror speculaţii, România rămâne principalul partener extern 
al Moldovei. 
"Am adus scuze, chiar mi-am cerut scuze pentru declarațiile care au fost făcute de președintele Dodon, 
președintele Republicii Moldova, împotriva României sau la adresa României, fiindcă se pare că un președinte 
care se confruntă cu lipsa competențelor își compensează prin declarații mai tăioase la adresa României și cer 
scuze", a declarat președintele Parlamentului Republicii Moldova, Andrian Candu. 
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"România este un partener important, partenerul numărul 1 și prietenul numărul 1 și lucrul ăsta este știut la 
Chișinău și nu poate cădea sub niciun fel de speculație", a adăugat el. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 Comisia Europeană cere din nou admiterea României în Schengen 
Comisia Europeană insistă ca România şi Bulgaria să fie primite în spaţiul Schengen. La două săptămâni de la 
apelul oficial al preşedintelui Jean-Claude Juncker, mesajul a fost reluat de comisarul pentru migraţie, pe un ton şi 
mai serios şi mai nerăbdător.37 
 „Un spaţiu Schengen mai puternic înseamnă şi un spaţiu unificat. Cerem Consiliului (n.r. - European) să ia o 
decizie în cazul Bulgariei şi României în privinţa aderării la familia Schengen. Nu doar că aşa este corect din punct 
de vedere politic, dar este şi un lucru necesar din punct de vedere al securităţii”, a declarat Dimitris 
Avramopoulos, comisarul european pentru migrație. 
„Propunem şi amendarea Codului Frontierelor Schengen, pentru că experienţa ne-a demonstrat, şi mă refer aici la 
atacurile teroriste repetate, că statele membre au reintrodus controalele la frontiere pentru a gestiona această 
ameninţare extrem de serioasă la adresa securităţii naţionale”, a mai spus comisarul pentru migrație. 
Declarația a venit la pachet cu o modificare extrem de importantă a codului Schengen: controalele la frontierele 
interne vor putea fi menţinute până la trei ani în loc de doi până acum, semn că menţinerea securităţii e în 
continuare o mare problemă. Ţări precum Germania, Austria, Suedia şi Danemarca introduseseră aceste controale 
în plină criză a migraţiei în 2015 şi ar fi trebuit să renunţe la ele în noiembrie.  
Controalele temporare la graniţe în zona de liberă circulaţie a Uniunii Europene ar putea fi prelungite până la trei 
ani, în cazul unei crize, a propus miercuri Comisia Europeană, oferind o cale pentru a ţine sub control migraţia, 
scrie News.ro. Deşi nu face referire la cele patru ţări în mod special, planul Comisiei, dacă va fi aprobat de 
Guvernele UE, le va permite să menţină controalele încă un an, dacă le pot justifica. 
Comisarul european pentru migrație, Dimitris Avramopoulos, a declarat însă că ameninţarea imigranţilor care vin 
prin Grecia şi Balcanii de Vest nu mai reprezintă o scuză validă pentru controale, scrie News.ro, care citează 
Reuters. 
„Toate statele membre menţin posibilitatea de a introduce controale la frontiere în cazul altor ameninţări la 
adresa securităţii interne”, a adăugat el, subliniind că aceste situaţii „trebuie să rămână excepţionale”. 
Germania susţine că are nevoie de controale pentru a combate ameninţarea ISIS în Europa.  
(Sursa: Digi 24) 

 Memorandum semnat pentru un nou pod peste Dunăre 
Consiliul de Miniștri de la Sofia a aprobat, miercuri, un Memorandum între Guvernele din Bulgaria și România 
pentru o analiză aprofundată a opțiunilor privind construcția unui nou pod peste Dunăre care să lege orașele 
Ruse și Giurgiu, transmite BTA. 
În perioada ianuarie — august 2016, podul Giurgiu-Ruse a fost utilizat de 750.000 — 760.000 de vehicule în 
ambele sensuri de mers, iar în perioada similară a acestui an traficul a urcat la 1,370 milioane de vehicule. Podul 
peste Dunăre de la Giurgiu-Ruse a fost inaugurat în 1954, iar ultima reparație capitală a fost efectuată în 1997. 
Un nou pod la Giurgiu-Ruse ar decongestiona traficul și ar reduce presiunile asupra infrastructurii și impactul 
negativ asupra mediului. De asemenea, ar avea un impact economic pozitiv cuprinzător asupra celor două 
economii, potrivit Agerpres.ro. 
Autoritățile locale și regionale din Bulgaria și România sprijină de asemenea construirea unui nou pod peste 
Dunăre. 
În anul 2013 a fost inaugurat podul de la Calafat-Vidin, cel de-al doilea pod de trecere peste Dunăre între România 
și Bulgaria. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis, despre Forțele pentru Operații Speciale: "Am aprobat recent un plan robust și ambițios" 
Preşedintele s-a adresat invitaţilor prezenţi la simpozionul "Europe: Building Trust", arătând că "incertitudinea 
și impredictibilitatea sunt deja termeni uzuali atunci când evaluăm actualul mediu de securitate, fie că vorbim 
de situația regională, în cazul României, fie că vorbim de situația internațională". Klaus Iohannis a expus şi 
strategia urmată de România, pe fondul "degradării vizibile a ceea ce cu toții numim Flancul Estic aliat". 
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La simpozionul "Europe: Building Trust", organizat la Bucureşti, au participat mai mulţi oficiali militari şi civili din 
statele membre NATO şi din regiune, de la Cartierul General NATO de la Bruxelles, dar şi experţi de la organizaţii 
specializate în operaţii militare. Lista completă, AICI. 
Mai jos, principalele pasaje din discursul preşedintelui Iohannis. 
*Incertitudinea și impredictibilitatea sunt deja termeni uzuali atunci când evaluăm actualul mediu de securitate, 
fie că vorbim de situația regională, în cazul României, fie că vorbim de situația internațională. 
*În această situație, principala schimbare de optică la nivel strategic trebuie să vizeze asigurarea unei balansări și 
relaționări credibile între componentele de prevenire și anticipare, pe de o parte, și componentele de reacție și 
combatere, pe de altă parte. Este o abordare pe care am insistat și în cadrul Strategiei Naționale de Apărare a 
Țării 2015-2019. 
*O perioadă de timp am investit mai mult în componenta de combatere a riscurilor, dar am acordat mai puțină 
atenție dezvoltării unei strategii preventive, bazate pe cunoaștere adecvată, pe capacitate de anticipare și pe 
creșterea rezilienței la nivel societal, în special prin educație. 
*Ulterior, am început să ne dezvoltăm o mai bună capacitate de prevenție și anticipare, în special la nivelul 
combaterii amenințărilor asimetrice, neglijând faptul că descurajarea are la bază, alături de credibilitate, 
constituirea unui mix de capabilități adecvate la nivel convențional. 
*Tocmai de aceea, cred că acum este momentul de a asigura o mai precisă balansare între prevenție și combatere, 
între relevanța informațiilor și precizia capacităților de reacție. 
*Opțiunea pentru o alocare constantă a resurselor pentru apărare vizează asigurarea unei predictibilități necesare 
pentru cei care se ocupă cu planificarea strategică, multianuală. 
*Cred că este foarte important ca, dincolo de incertitudinea inerentă a contextului de securitate, să garantăm, la 
nivel politic, un minim de predictibilitate celor care planifică și care trebuie să gândească în perspectivă. 
*În cazul Forțelor pentru Operații Speciale, am aprobat recent un plan robust și ambițios de dezvoltare a acestora 
pentru următorii zece ani și care vizează toate elementele specifice: integrarea instituțională în noua structură de 
forțe a Armatei, comanda și controlul, planificarea resurselor, echiparea, instruirea și cooperarea la nivel regional. 
*Doresc să evidențiez și importanța decisivă a încrederii în ceea ce privește cooperarea și asistența internațională. 
Mă refer aici inclusiv la procesul de dezvoltare și consolidare a Forțelor pentru Operații Speciale din Armata 
României, un proces complex pe care l-aș situa la intersecția dintre lecțiile învățate din participarea de 15 ani în 
medii dificile din teatrele de operații, cum este Afganistan, experiența dobândită prin cooperarea strânsă cu 
partenerii strategici, în special cu Statele Unite, precum și consultările și elaborarea cerințelor de la nivelul NATO. 
*Nu aș dori să închei înainte de a-mi exprima speranța și a fixa ca obiectiv de viitor angajamentul ca Forțele 
pentru Operații Speciale să contribuie la procesul de a spori în continuare stabilitatea la nivel regional, în special 
prin dezvoltarea unui profil specific în regiunea Europei Centrale și de Est, bazat pe cele mai înalte standarde de 
calificare și cooperare cu aliații. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ambasadorul Chinei: Sperăm să consolidăm coordonarea politică și de strategie dintre China și România 
Ambasadorul Chinei la București, Xu Feihong, speră într-o consolidare a coordonării politice și a strategiilor dintre 
China și România, în contextul în care "niște proiecte, niște negocieri au nevoie de un ritm mai accelerat". 
Diplomatul vorbește, într-un interviu acordat Agenției Naționale de Presă AGERPRES, despre perspectivele 
investițiilor chineze în România, despre sancțiunile recente împotriva Coreei de Nord, aprobate de China, și 
despre acorduri economice majore semnate în țara noastră. 
El vorbește despre negocierile Nuclearelectrica, despre perspectivele ca Portul Constanța să devină un hub pe 
noul "Drum al mătăsii" și despre o nouă viziune a comunității internaționale. "În epoca globalizării, interesele 
tuturor țărilor sunt interconectate și se influențează reciproc. De aceea, comunitatea internațională trebuie să se 
debaraseze de toate concepțiile privind Războiul Rece și să formeze noi concepții pentru cooperarea comună 
amplă și durabilă de securitate și să mențină împreună o structură de securitate pentru dreptate, justiție", a 
afirmat Xu Feihong. 
În ceea ce privește sancțiunile impuse Coreei de Nord, Xu Feihong apreciază că, în prezent, "chestiunea-cheie 
pentru problema nord-coreeană este lipsa de încredere a părților". "Spre exemplu, Coreea de Nord face teste 
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nucleare și Consiliul de Securitate dă niște sancțiuni. Dar, după aceea, Statele Unite și Coreea de Sud fac exerciții 
militare. Apoi, Coreea de Nord face din nou teste nucleare. Trebuie să facem ceva ca să oprim acest cerc vicios. 
Partea chineză joacă un rol pentru asumarea responsabilității în acest domeniu", a afirmat el. 
AGERPRES: China este unul dintre marii investitori din România în materie de tehnologie și smart city. Puteți să ne 
spuneți la cât se ridică nivelul investițiilor chineze pe segmentele IT&C în țara noastră și care ar fi viitorul acestor 
investiții?  
Xu Feihong: China, în ceea ce privește "orașul inteligent", este în topul mondial, putem să spunem. Companiile 
chineze ZTE, Huawei au o experiență bogată în acest domeniu și au și afaceri în domeniul "orașul inteligent" în 
România și au făcut multe eforturi pentru continuarea colaborării cu România. De exemplu, compania ZTE a făcut 
construcții pentru parcări inteligente în Constanța și Timișoara, a colaborat și cu Alba Iulia pentru un sistem de 
iluminare inteligent. În luna mai a acestui an, compania Huawei a convocat un forum pentru orașul inteligent și 
acolo au participat reprezentanți ai mai multor companii pentru a discuta despre colaborarea în domeniul "orașul 
inteligent". 
Partea română încurajează și sprijină investițiile chineze în România și partea chineză își exprimă înalte aprecieri 
pentru acest fapt. Sperăm ca piața de IT din România să fie cât mai deschisă, să colaboreze cu curaj cu companiile 
chineze, să promoveze niște proiecte de colaborare cu partea chineză și să stimuleze schimburile între companiile 
chineze și române. Partea chineză este dispusă să depună eforturi comune cu partea română pentru a sprijini 
legăturile strânse între companiile de IT din China și din România și să lărgim colaborarea în contextul criteriilor 
Uniunii Europene. 
AGERPRES: Pentru că vorbeați de investițiile chineze în România, negocierile cu compania chineză CGN au fost 
amânate de mai multe ori în cazul Nuclearelectrica. Însă Nuclearelectrica a anunțat că vrea să prelungească 
negocierile. Care sunt problemele ce întârzie semnarea unui contract în acest domeniu?  
Xu Feihong: Anul trecut au fost alegeri parlamentare și schimbări de guvern și echipa de negocieri nu a avut 
mandat de continuare a discuțiilor și au anunțat în scris partea chineză să suspende negocierile asupra acordului 
de acțiuni. Anul acesta, compania CGN (China General Nuclear Power Corporation) și partea română au avut mai 
multe consultări și în luna iulie Guvernul României a prelungit un nou mandat pentru partea română de 
negociere, ca să continue discuțiile cu compania CGN. Acum, după cum știu eu, cele două părți o să intensifice 
negocierile asupra acestui proiect și sper că, prin eforturi comune, anul acesta acest proiect să facă niște pași 
solizi în colaborare. 
AGERPRES: Tot referitor la domeniul energiei, tranzacția KazMunayGas și China Energy Company Limited (CEFC) a 
fost aprobată de autoritățile române. Cum vedeți viitorul tranzacției și, în context, va prelua China Energy 
Company Limited negocierile cu guvernul român pe marginea memorandumului legat de compania Rompetrol?  
Xu Feihong: Proiectul acesta este un proiect major de colaborare între România și China și sper ca ambele părți să 
finalizeze cât mai repede procedurile pentru transferul de acțiuni. Memorandumul de colaborare este semnat de 
compania Rompetrol și Guvernul României. Compania chineză CEFC nu participă direct la negocieri. 
AGERPRES: Au existat controale la Dragonul Roșu, unde activează oameni de afaceri chinezi. Vi s-au plâns aceste 
persoane și ați avut discuții cu autoritățile române pe această temă?  
Xu Feihong: Dragonul Roșu este cea mai mare piață de vânzare engros a mărfurilor chineze în România și foarte 
mulți oameni de afaceri chinezi lucrează acolo. Această piață a jucat un rol foarte important pentru promovarea 
colaborării economice între China și România. În timp, oameni de afaceri chinezi, prin dezvoltarea proprie, au 
adus contribuții și la dezvoltarea pieței economice din România și la promovarea prieteniei chino-române. În 
ultimii ani, autoritățile române, pentru a intensifica administrarea pieței "Dragonul Roșu", au făcut niște controale 
la piață și partea chineză exprimă respectul pentru aceste măsuri. În același timp, sperăm ca piața Dragonul Roșu 
să fie un mediu favorabil pentru afaceri: pe de o parte să protejeze interesele vânzătorilor și comercianților, pe de 
altă parte să aducă și facilități pentru poporul român. 
AGERPRES: Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a declarat la un moment dat că numărul de vize 
emise pentru oamenii de afaceri chinezi este prea mic. Ați avut discuții în acest sens cu autoritățile române, ați 
ajuns la niște concluzii intermediare?  
Xu Feihong: În lumea de astăzi, cu procesul de globalizare economică, colaborarea este mai strânsă între diferite 
țări și dezvoltarea țărilor are nevoie de această colaborare. Partea română participă activ la proiectul ''Belt and 
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Road'' și colaborarea China și Europa Centrală și de Est și încurajăm companiile chineze să lărgească investițiile și 
să participe la proiectele de infrastructură din România. În același timp, partea chineză încurajează și sprijină 
firmele chineze să realizeze investiții în România. Mai multe companii chineze sunt exemple în acest sens: 
Huawei, CGM, ZTE, Huatian. Colaborarea chino-română are o perspectivă foarte largă și luminoasă. În același 
timp, pentru a consolida această colaborare, este nevoie și de schimburi de persoane, de regimuri de viză mai 
favorabile. Mulți ani, în trecut, problema vizelor a fost un obstacol pentru colaborarea și schimburile de persoane 
dintre cele două părți. Ambasada noastră acordă o mare atenție acestui lucru și partea română acordă o mare 
importanță pentru rezolvarea acestei chestiuni. Ne bucurăm foarte mult că pe data de 15 septembrie partea 
română a emis un ordin pentru facilitarea regimului de vize pentru cetățenii chinezi care vin în România pe ședere 
scurtă. Considerăm că aceasta este o măsură favorabilă pentru promovarea colaborării economice, culturale și 
schimbul de persoane dintre China și România și apreciem foarte mult aceste măsuri. 
AGERPRES: Autoritățile chineze și-au manifestat interesul de a include țările din Europa Centrală și de Est în 
proiectul 'One Belt One Road' ce reconstituie vechiul 'Drum al mătăsii'. Care ar fi provocările în cooperarea cu 
țările din această regiune?  
Xu Feihong: Inițiativa ''Belt and Road'' este o continuare și promovare a vechiului ''Drum al mătăsii''. Pe de o 
parte, urmează vechiul ''Drum al mătăsii'' și pe baza acestuia a propus niște noi proiecte pentru consolidarea 
coridorului economic, pentru lărgirea cooperării regionale și lărgirea spațiului geografic al vechiului ''Drum al 
mătăsii''. Pe de altă parte, ''Belt and Road'' promovează niște principii precum consultarea reciprocă, construcția 
și împărtășirea rezultatelor și promovează niște conexiuni de politică, infrastructură, comerț, finanțe și 
interumane. A propus crearea unei comunități cu destin comun, pentru promovarea prosperității comune. De 
aceea, inițiativa 'Belt and Road' are o trăsătură clară a epocii noastre. Este o dezvoltare inovativă pentru vechiul 
'Drum al mătăsii'. 
În luna mai, China a convocat cu succes forumul la nivel înalt de cooperare internațională, în inițiativa ''Belt and 
Road''. Peste 130 de țări și peste 70 de organizații internaționale, cu 1.500 de reprezentanți, au participat la acest 
forum, la Beijing, inclusiv doamna vicepremier și ministru al Mediului, doamna Gavrilescu. Toți reprezentanții au 
discutat despre ridicarea potențialului de colaborare și au transmis comunității internaționale mesajul de 
promovare a economiei deschise mondiale. Președintele Chinei, Xi Jinping, a vorbit, în discursul dumnealui de la 
forum, despre spiritul ''Drumului mătăsii'', realizat pentru pace, cooperare, deschidere, cooperare incluzivă, 
cunoaștere reciprocă și câștiguri comune. Acest spirit al ''Drumului mătăsii'' adaugă un nou conținut, care 
corespunde cu epoca noastră și care a dat direcția de dezvoltare a proiectului ''Belt and Road''. Este apreciat de 
către toate părțile participante și comunitatea internațională. Afirmăm că inițiativa ''Belt and Road'' corespunde 
curentului de dezvoltare a epocii, corespunde intereselor tuturor țărilor și este un bun public oferit de China 
pentru comunitatea internațională și am convingerea că acest proiect va adăuga noi motive și o nouă energie 
pentru prosperitate și dezvoltare mondială. România participă activ la inițiativa ''Belt and Road'' și cooperarea 
China — Europa Centrală și de Est. În anul 2015, România a semnat cu partea chineză un memorandum de 
înțelegere privind cooperarea ''Belt and Road'' și în luna mai, anul acesta, România a aderat la Banca Asiatică de 
Investiții în Infrastructură. În luna iulie, România a găzduit dialogul partidelor politice dintre China și Europa 
Centrală și de Est, iar cooperarea celor două părți are continuu progrese. În același timp, am observat că 
anvergura cooperării pragmatice dintre România și China nu este încă foarte mare și companiile române și 
chineze nu au cunoștințe foarte adânci. De aceea, niște proiecte, niște negocieri au nevoie de un ritm mai 
accelerat. Sperăm să consolidăm coordonarea politică și coordonarea de strategie dintre China și România, să 
valorificăm platforma de cooperare 16+1 China — Europa Centrală și de Est și să promovăm colaborarea dintre 
România și China în domeniul ''Belt and Road'', să aibă mai multe rezultate concrete pentru interesele și în 
favoarea celor două popoare. 
AGERPRES: Vorbeați de infrastructură. S-a vorbit despre Portul Constanța ca fiind un hub important în contextul 
'One Belt One Road'. În ce domenii este important acesta?  
Xu Feihong: Anul trecut, la Riga, în Letonia, a avut loc cea de a V-a reuniune a șefilor de guvern din China și din 
Europa Centrală și de Est. La această reuniune a fost publicată o Declarație comună pentru colaborarea în 
domeniul infrastructurii și a echipamentelor din spațiul adriatic, baltic și pontic. Iar prioritatea este de a ridica 
nivelul de infrastructură, de interconexiune în regiunea adriatică, baltică, pontică, precum și în canalele și râurile 
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din aceste zone, să facem eforturi pentru a construi parcuri industriale, pentru a construi niște coridoare rutiere, 
feroviare, navale și să promovăm interconexiuni pentru industrie, în țările din acest spațiu. Constanța are o 
așezare geografică favorabilă și cred că Portul Constanța poate să devină o poartă de intrare a Europei cu 
inițiativa ''Belt and Road''. 
Colaborarea dintre China și Portul Constanța progresează continuu. De exemplu, compania Cofco, o companie de 
stat din China, de cereale, a cumpărat prin compania Nidera un terminal de cereale din Constanța. Firma Cosco, 
de transport, a semnat împreună cu portul Qingdao din China și cu Portul Constanța un proiect de colaborare 
trilaterală. Iar în Constanța, prin Cosco, au fost deschise mai multe linii navale între Constanța și orașe din China. 
Pe lângă aceasta și portul Zhoushan din municipiul Ningbo din China a semnat un acord de prietenie și colaborare 
cu portul Constanța. Sper ca Portul Constanța să își ridice potențialul de dezvoltare și să aibă un rol cât mai 
important în ceea ce privește conectivitatea de infrastructură și fluiditatea comercială. 
AGERPRES: Pentru următorii cinci ani, China preconizează că va importa produse în valoare de 8.000 de miliarde 
de dolari și își propune să investească peste 750 de miliarde de dolari. Care sunt domeniile atrăgătoare în 
România pentru China și există o estimare a investițiilor în acești următori cinci ani?  
Xu Feihong: Companiile chineze sunt dornice să colaboreze economic multilateral cu partea română. În momentul 
de față, colaborarea economică dintre cele două părți se concentrează în următoarele domenii: energie, 
infrastructură, turism, agricultură, componente auto. Sper că putem face eforturi pentru lărgirea și adâncirea 
colaborării în viitor și partea chineză va sprijini în continuare firmele celor două țări pentru a consolida 
cooperarea, mai ales în domeniul parcurilor industriale, de ridicare a capacității de producție și să împărtășim 
experiențele, ca să promovăm o dezvoltare generală a schimburilor economice dintre China și România. Sper ca 
România și China să colaboreze mai strâns în domeniul economic, pe baza actuală, și sper ca volumul comercial 
între România și China să se ridice și să devină mai echilibrat în viitor. 
AGERPRES: China este un foarte bun partener al Rusiei care, la rândul său, este critică la adresa NATO. Cu 
România membru NATO iar China — partener comercial al României, cum se calibrează aceste două aspecte: pe 
de o parte adresarea critică referitor la NATO și pe de altă parte colaborarea cu România, membru NATO?  
Xu Feihong: Noi am observat că există niște divergențe între Rusia și NATO și sperăm ca părțile respective să 
respecte și să ia în considerare preocupările de securitate de ambele părți și să reglementeze chestiunile, în 
scopul câștigurilor comune, ca să mențină stabilitatea strategică globală. China și Rusia sunt parteneri strategici. 
Relațiile dintre cele două țări urmează principiile de egalitate, încredere, sprijin reciproc, prosperitate comună și 
prietenie veșnică. Aceste relații nu sunt și nu vor fi afectate de schimbările situației internaționale, de factori din 
exterior. Cele două părți vor continua să implementeze consensul la care au ajuns liderii celor două state și să 
urmeze în continuare programul de colaborare care deja a fost discutat. China și România sunt țări cu prietenie 
tradițională. Anul acesta sunt 68 de ani de la stabilirea relațiilor diplomatice cu România și cele două țări sunt 
prietene bune și parteneri buni. Relațiile chino-române au trecut prin încercările schimbărilor din contextul 
internațional. În epoca globalizării, interesele tuturor țărilor sunt interconectate și se influențează reciproc. De 
aceea comunitatea internațională trebuie să se debaraseze de toate concepțiile privind Războiul Rece și să 
formeze noi concepții pentru cooperarea comună amplă și durabilă de securitate și să mențină împreună o 
structură de securitate pentru dreptate, justiție. 
AGERPRES: Referitor la politica internațională, recent, China a aprobat sancțiuni împotriva Coreei de Nord, după 
discuții foarte ample și foarte tensionate. Cum își creionează China poziția acum față de Coreea de Nord?  
Xu Feihong: Poziția părții chineze în chestiunea Coreei de Nord este democratizarea Peninsulei Coreene, 
promovarea păcii și stabilității peninsulei și să reglementeze chestiuni pe baza dialogului și consultării. În ultima 
perioadă, Coreea de Nord a făcut teste nucleare, iar în Consiliul de Securitate al ONU a fost aprobată o rezoluție 
pentru sancțiune și partea chineză a sprijinit, în cadrul ONU, restricționarea încercărilor nord-coreene de teste 
nucleare. Acum, chestiunea-cheie pentru problema nord-coreeană este lipsa de încredere a părților. Este vorba 
de un cerc vicios. Spre exemplu, Coreea de Nord face teste nucleare și Consiliul de Securitate dă niște sancțiuni. 
Dar, după aceea, Statele Unite și Coreea de Sud fac exerciții militare. Apoi, Coreea de Nord face din nou teste 
nucleare. Trebuie să facem ceva ca să oprim acest cerc vicios. Partea chineză joacă un rol pentru asumarea 
responsabilității în acest domeniu. De exemplu, noi am propus oprirea acțiunilor din ambele părți — pe de o parte 
Coreea de Nord să oprească acțiunile de test nuclear, lansarea de rachete, pe de altă parte Statele Unite să 
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oprească exercițiile militare de mare anvergură. Noi am propus să reglementăm această problemă pe ambele căi 
— pe de o parte să promovăm denuclearizarea Peninsulei Coreene, pe de altă parte să facem eforturi pentru 
consolidarea regimului de pace pentru peninsulă. Avem convingerea că pacea și stabilitatea Peninsulei este 
favorabilă nu numai pentru Asia Pacifică, dar este favorabilă pentru securitatea și stabilitatea mondiale. 
AGERPRES: Urmează Congresul Național al Partidului Comunist Chinez, congres după care cinci dintre liderii 
partidului vor fi înlocuiți pentru că se vor pensiona. Care sunt perspectivele Chinei după acest congres național 
foarte important?  
Xu Feihong: Cel de-al 19-lea Congres al Partidului Comunist Chinez se va convoca pe data de 18 octombrie. 
Întreaga lume are așteptări pentru acest congres. Cred că foarte mulți oameni, ca și dumneavoastră, sunt 
interesați de schimbările la nivel înalt, de conducere a Chinei. În ceea ce privește schimbările la nivel de 
conducere, schimbările de persoane, putem să aflăm imediat după conferință. Acest congres al Partidului 
Comunist Chinez este o ședință foarte importantă. Se convoacă într-un moment important pentru China, pentru 
construirea unei societăți relativ prospere și în procesul de reîntinerire a națiunii chineze. În cel de-al 19-lea 
Congres al Partidului Comunist Chinez se vor face noi planuri pentru dezvoltarea proprie a Chinei și în același timp 
se vor promova și noi măsuri pentru lărgirea deschiderii către exterior, pentru schimburile și colaborarea cu toate 
țările, accelerarea și promovarea inițiativei 'Belt and Road'. Toate aceste măsuri au ca scop o dezvoltare a Chinei și 
construcția unei comunități cu destin comun. 
AGERPRES: Ca să ne întoarcem la București și pentru că ați vorbit de ''Belt and Road'', primarul Capitalei, Gabriela 
Firea, a spus la un moment dat că și-ar dori ca Bucureștiul să fie unul dintre hub-urile acestui proiect. Care sunt 
direcțiile în care Bucureștiul ar putea fi unul din punctele-nod ale proiectului?  
Xu Feihong: Am observat ce a spus doamna primar general. Și Bucureștiul este cel mai important oraș din 
România, este capitala României, este centrul politic, cultural al României și poate să joace un rol cât mai 
important în construirea ''Belt and Road'' și promovarea proiectului China — Europa Centrală și de Est. 
Între București și orașele chineze se menține o colaborare foarte strânsă. De exemplu, în 2005, Bucureștiul s-a 
înfrățit cu Beijing. Companiile chineze ZTE, Huawei și altele au înființat filiale sau reprezentanțe la București. 
Există și foarte multe platforme de schimburi locale și de cooperare China — Europa Centrală și de Est. De 
exemplu, există un consiliu de colaborare local în cadrul ''Belt and Road'', este și reuniunea liderilor locali 16+1, 
este și forumul primarilor capitalelor 16+1 și asociația de colaborare a președinților de consiliu județean 16+1 și 
salutăm participarea Bucureștiului la aceste activități. Am convingerea că, pe această platformă, Bucureștiul poate 
să joace un rol cât mai important în promovarea inițiativei ''Belt and Road'', precum și promovarea cooperării 
16+1 China — Europa Centrală și de Est. 
AGERPRES: China este uneori în vizorul comunității internaționale în ceea ce privește dosarul său legat de 
respectarea drepturilor omului, iar unul dintre cazurile cele mai recente este cel al scriitorului premiat cu Nobel — 
Liu Xiaobo. Reprezentanți ai Comitetului Nobel au spus că China este responsabilă moral pentru moartea acestuia. 
Cum calibrează China dialogul cu partenerii de afaceri, partenerii internaționali și această imagine legată de 
respectarea drepturilor omului?  
Xu Feihong: Liu Xiaobo este un criminal care a încălcat legislația chineză și a fost condamnat la închisoare. După 
ce a fost diagnosticat cu cancer de ficat, autoritățile chineze și instituțiile medicale chineze, conform legislației 
chineze și pe baza principiului umanitar, au făcut toate eforturile pentru salvarea vieții lui Liu Xiaobo. Eforturile 
medicale făcute de autoritățile chineze sunt cunoscute de familia lui Liu Xiaobo și familia acestuia a exprimat și 
mulțumiri autorităților și instituțiilor chineze pentru eforturile de salvare. În ceea ce privește cazul Liu Xiaobo, 
China a reglementat această chestiune strict conform legislației chineze. China este o țară guvernată de lege și 
problema lui Liu Xiaobo este o problemă internă a Chinei și a politicii chineze și sperăm ca celelalte țări să nu 
vorbească și să ne critice pentru acest lucru. Guvernul chinez acordă o importanță deosebită promovării și 
protejării drepturilor omului. Acest lucru este stipulat și în Constituția Chinei. În cei 68 de ani de la promovarea 
Chinei Noi, China a cunoscut progrese remarcabile, mondial, în ceea ce privește dezvoltarea drepturilor omului și 
acesta este un fapt pe care nu îl poate nega nimeni care nu are prejudecăți față de China. Și noi ne opunem 
politizării drepturilor omului și apelăm la țări și oameni din lume să respecte suveranitatea judiciară a Chinei și să 
nu se amestece în afacerile interne ale Chinei. 
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AGERPRES: România are fabrică Airbus la Ghimbav. În același timp, în China vor fi asamblate elicoptere Airbus, în 
premieră pentru compania franceză. Cum vedeți acest fapt?  
Xu Feihong: România are o bază solidă în ceea ce privește industria apărării în istorie. Firma de elicoptere 
Ghimbav a colaborat cu Airbus pentru promovarea capacității de producție de elicoptere și pentru ridicarea 
nivelului de apărare națională. Dezvoltarea industriei apărării naționale este o practică a tuturor țărilor și este și o 
afacere internă a României. Compania Airbus a ales China să construiască o nouă linie de asamblare a 
elicopterelor tip H 135 și aceasta este prima linie de asamblare a acestui tip de elicopter în afara spațiului 
european și constituie un jalon important de colaborare aeronautică dintre China și Europa și este un model al 
cooperării chino-europene. Compania Airbus a ales China pentru acest proiect pentru că are încredere în 
dezvoltarea economică a Chinei și are voința de a împărtăși rezultatele colaborării cu China. Sper că, odată cu 
aprofundarea cooperării europene, și China și România pot să consolideze cooperarea în domeniul aeronautic. 
România este membru al Uniunii Europene și putem să creștem potențialul în acest domeniu și să promovăm 
procesul de industrializare în acest domeniu. 
(Sursa: Agerpres) 

 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com

